
 

Møtedato:  9.februar 2023 Møtestad: Naustdal 

Til stades: Ca. 50 
   

 

Møteleiar: Terje Heggheim 

 

 

Velkomen ved ordførar Jenny Følling 

Det er viktig med ein felles arealplan for heile kommunen.  

Det har vore eit stor folkeleg engasjement og det er positivt. Vi ønskjer å lande planen i juni. 

Denne planen løyser ikkje alt, men det vesentlegaste. Derfor vil vi starte rullering av planen 

ganske snart etter at eit nytt kommunestyre er kome på plass,  

Det er kjekt med folkemøte og høyre kva folk er opptekne av.  

 

Terje Heggheim 

God måte å bli kjende med folk og bygdene og høyre kva de er opptekne av. 

 

Presentasjon nærmiljørådet v. Gro Haugsnes 

Naustdal fram 6817 

Det er etablert ei FB side og laga ein flott film som inviterer til å busette seg i Naustdal. 

 

Kommuneplanen arealdelen (KPA)  

By- og kommuneplanleggar Julie Daling   

presenterte prosessen fram til og innhaldet i kommuneplanen sin arealdel (KPA).  Ho snakka om 

kommuneplansystemet og arealstrategien med 12 punkt som er grunnleggande for KPA.  

Plan legg opp til folketalsvekst og berekraftig utvikling. Viktige tema i planen er plassering av nye 

bustadformål. Offentleg og privat tenesteyting, handel og næring. Omsyn til natur, kultur og 

fulldyrka jord. Korleis skal denne planen følgje opp samfunnsdelen og bidra til å nå FN sine 

berekraftsmål.  

Vi har ikkje fått plass til alt i denne planen, men den skal rullerast og då kan vi vurdere nye 

innspel.  

Det har vore stort engasjement og det kom innspel frå Naustdal  ved oppstart av planen. Alle 

forslaga har vore vurdert og «sila» etter kriteria fastsett av formannskapet. Det som kom 

gjennom «sila» er konsekvensvurdert (KU) og risiko og sårbarheisvurdert (ROS).  

 

I denne planen er sentrumsområde i Naustdal utvida. Sentrumsformål kan brukast til forretning, 

tenesteyting, bustad, kontor, parkeringsanlegg, hotell, servering, kollektivterminal, 

grønstruktur og byrom. 

Parkering, det er krav i norma om parkeringsplassar.  

Det er også eigne krav til uteopphaldsareal (norm for uteopphaldsareal). 



Omsynsone landbruk - kjerneområde landbruk er dei beste jordbruksområda i kommunen.  

LNF spreidd - bustad - fritidsbustad og næring. Der er det klarert slik at ein kan gå rett til ein 

byggesøknad.  

Fjordlandsbyen – områderegulering. Tomter med fjordutsikt og tilrettelegginga for tilkomst til 

sjøen. Sæla kan ha kapasitet på 250 i lågblokker og 50 kan byggast ut i denne planperioden. 

 

Hamner som er lagt inn er: Bygstad, Naustdalsneset, ved småbåthamna i Naustdal, Ytre Øyrane i 

Førde, Gravdal (ikkje regulert) og Smedneset i Erdalen (ikkje regulert) 

 

Naustdal er eit lokalsenter og i løpet av planperioden (12 år) skal det lagast 

områdereguleringsplan for alle lokal- og nærsenter.  

 

Plankart og føresegner er juridisk bindande.  

 

Alle kan kome med merknader til planen innan fristen 28. februar.  

Skjema til merknad finn de her: 

https://skjema.onacos.no/sunnfjord/prod/dialogue/SUN0065/?arkivsak=23/65 

 

Sjå heile presentasjonen i vedlegget.  

 

Spørsmål Sissel Kvellestad Jensen:  Nærsenter; kva skal ligg i det å få vekst. Kva betyr nærsenter? 

Svar : Vi har sett ei sone for sentrumsutvikling- sentrumsføremål. Alle sentra i Sunnfjord. i l a 12 

års perioden. Område reg. på gang i Vevring og den kjem på høyring  i l a våren.  

 

Spørsmål Arne Kringlen: Det er rekkefølgekrav om områdeplan  for sentrum?  

Svar: Det blir i planstrategien bestemt kva for områdereguleringsplanar som vert prioritert.  

Reg. planar vedteke etter 2013 skal framleis gjelde. Eldre planar blir det ein prosess etter plan og 

bygningslova med å oppheve og det gjeld 10 planar i heile kommunen. 

 

Spørsmål Gunnar Helgås: KPA har ikkje teke innover seg kor rv.5 skal kome. Helgåsvegen . 

nederste bygd som skogsveg. Ikkje kommunal regulering av hovudveg til feltet. Historisk god 

samordning av kollektivtransport må vere kort avstand. Bør bandleggast til hovudsamleveg. rv.5 

nord i Kleiva - forslag til ny vegløysing.  

Svar: tidlegare spelt inn på høyringsmøte om rv.5. Kommunen skal i møte med Statens veg om 

landing av alternativ for rv.5. (eitt av alternativa som har vore til offentleg ettersyn. Det er kome 

motsegn på fleir av alternativa) 

 

Spørsmål Kirsten Friis: vegutløysing til Sylvdalen og Grimsetmarka 

Svar: venter på vegløysinga på rv. 5. Uvisst kor lang tid det vil ta før realisering. 

Kommunedelplanen skal landast og det kjem ein reguleringsplan etter det. 

Massar som kjem - tenk etter korleis den kan brukast her i Naustdal og i Erdalen. Tenke på 

sentrumsområdet og bustadutvikling. 

 

Spørsmål Kjartan Krognes: eig eit areal nord for Berreelva. Ikkje mykje næringsareal i Naustdal. 

Lite som er lagt opp til. lilla og det grøne. Finne plass til næring.  

https://skjema.onacos.no/sunnfjord/prod/dialogue/SUN0065/?arkivsak=23/65


Svar: Du peiker på noko som er viktig. Aktuelt for rulleringa av KPA, neste runde. 

 

Spørsmål Arne Kringlen: Det er for lite areal til næring. treng slikt for aktivitet som er i området. 

viktig for revisjonen. Kva betyr gjennomføringssone for Naustdal?  

Svar: føresegner 10.5. Viss ein grunneigar kjem med forslag til ein regulering og det er krav om 

ein områderegulering. 

Gunn Merete Paulsen: Kommunen skal inn og lage ein sentrumsplan 

 

Spørsmål ??: Vert det vanskelegare å få bustader utanfor sentrum: 

Svar: Det er lagt inn område med LNF spreidd. Det skal vere mogleg å bygge i grendene som 

Ullaland og Kalland LSB (Kan søke om dispensasjon elles.  

 

Spørsmål Gunnar Helgås: Er det stopper for å bygge på eit gårdsbruk? 

Svar: relativt restriktivt, men vedlikehald og rehabilitering er ok. 

 

Spørsmål Gro Haugsnes : Nokre kan ha fråskilte tomter som ikkje er begygde.  

Svar: ikkje sjekka opp eller oversikt over alle dei. Må sjå på det når det vert søkt om byggeløyve. 

 

Spørsmål Kirsten Friis: Gangbrua i sentrum, korleis vert det med gjennomføringa på den? 

Svar: Det er vedteken reguleringsplan, men etablering av den har ikkje finansiering. Vert 

vidareført i denne KPA.  

 

Jenny Følling oppsummerte: 

Kjekt med innspel og engasjement. Behov og ønskje om næringsareal i sentrum tek vi med oss 

vidare til rulleringa av planen. Då vil rv.5 truleg vere avgjort og då tek vi den traseen inn i 

arealdelen. LNF spreidd er ikkje like lett. Prøve å finne løysingar for grender der det ikkje er 

mogleg med LNFspreidd. Sentrumsplanen kan vere utfordrande med tidslinja.  

Send inn  det de har på hjartet no.  

Nærmiljørådet er viktige kontaktpunkt. Mange gode tiltak. Flott skule i Naustdal, kanskje den 

finaste i Sunnfjord. 

 

 

 

 


